
1/7

Karel Výborný

Diskusi o budovách musí vystřídat hlas lékařů, sester a
dalších zdravotníků, říká primář Bernátek

parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Diskusi-o-budovach-musi-vystridat-hlas-lekaru-sester-a-dalsich-zdravotniku-rika-
primar-Bernatek-759082

27.07.2024 15:37 | Rozhovor

Lékař Jaromír Bernátek byl jedním z těch, kteří se v minulosti
podíleli na zásadním zkvalitnění zdravotní péče v Krajské
nemocnici Tomáše Bati ve Zlíně (KNTB). Jako primář oddělení
nukleární medicíny přivedl do krajského města nejmodernější
technologie. Zároveň jako předseda okresního sdružení České
lékařské komory ve Zlíně velmi dobře ví, co trápí zdravotnictví v
celém kraji. Přestože dnes působí především jako náměstek
léčebně preventivní péče Nemocnice Kyjov, coby krajský
zastupitel a člen dozorčí rady KNTB i nadále usiluje o to, aby se
Zlínský kraj zbavil cejchu medicínské periférie. O tom, co je třeba
změnit, se rozpovídal v následujícím rozhovoru, ve kterém tak
představil několik základních myšlenek, se kterými do letošních
krajských voleb vstupuje celé nové nestranické uskupení s
názvem Nezávislý HLAS pro Zlínský kraj.

Sdílej

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Diskusi-o-budovach-musi-vystridat-hlas-lekaru-sester-a-dalsich-zdravotniku-rika-primar-Bernatek-759082
https://www.facebook.com/share.php?u=http://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Diskusi-o-budovach-musi-vystridat-hlas-lekaru-sester-a-dalsich-zdravotniku-rika-primar-Bernatek-759082&title=Diskusi%20o%20budov%C3%A1ch%20mus%C3%AD%20vyst%C5%99%C3%ADdat%20hlas%20l%C3%A9ka%C5%99%C5%AF,%20sester%20a%20dal%C5%A1%C3%ADch%20zdravotn%C3%ADk%C5%AF,%20%C5%99%C3%ADk%C3%A1%20prim%C3%A1%C5%99%20Bern%C3%A1tek
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Popisek: Primář Jaromír Bernátek
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Že je zdravotnictví protkáno řadou vážných problémů se ví už
hodně dlouho. V čem vy osobně vidíte skutečně ten největší
problém?

Největší problém vidím jednoznačně v personálním deficitu, tedy
nedostatku lékařů, zdravotních sester a dalších důležitých profesí pro
celé zdravotnictví. Tento nedostatek není absolutní, jde spíše o
nevyváženost mezi počtem lékařů ve velkých městech, resp. fakultních
nemocnicích, a v menších nemocnicích tzv. okresního typu. Je
zarážející, že zvláště mladí lékaři dávají přednost fakultním
nemocnicím, kde se jich tlačí a teoretizuje hned několik kolem jednoho
pacienta, než aby se v okresních nemocnicích mohli učit rychleji přímo
v praxi. 

V jaké kondici je v tomto ohledu zdravotnictví ve Zlínském kraji?
Projevují se v našem regionu tyto problémy ještě nějak výrazněji?
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Obecně jde o problém, který postihuje ve stejné míře celou republiku,
ale kraje, kde nejsou již zmíněné velké, resp. fakultní nemocnice, mají
problém výraznější. A to je právě případ Zlínského kraje, na který
celkové problémy českého zdravotnictví dopadají o to intenzivněji a
závažněji.

Přestože problematika zdravotnictví je spíše celostátním tématem,
Zlínský kraj je přinejmenším v roli zřizovatele čtyř nemocnic. Jak
velký manévrovací prostor má hejtmanství k tomu, aby pomohlo
zlepšovat kvalitu a dostupnost zdravotní péče v regionu? 

Zlínský kraj je jako zřizovatel krajských nemocnic zodpovědný hlavně
za výběr jejich vedení, které pak zodpovídá za chod jednotlivých
nemocnic, kvalitu a dostupnost poskytované zdravotní péče i další
rozvoj nemocnic. Pevně věřím, že hejtmanství bude i v dalších letech
nemocnice modernizovat, kvalitativně rozvíjet, personálně stabilizovat
a odborně posilovat. Zvyšování úrovně kvality poskytované zdravotní
péče musí být pro zlínské hejtmanství tím hlavním a nejdůležitějším
úkolem při zabezpečování veřejných služeb.

V minulosti se ve Zlínském kraji hodně mluvilo především o nové
nemocnici, resp. modernizaci Krajské nemocnice Tomáše Bati.
Patřil jste vždy k těm, kteří odmítali plán výstavby zbrusu nové
nemocnice. Nezměnil jste za uplynulé čtyři roky názor?

Ani v nejmenším. Vzdušné zámky nelze ve zdravotnictví tolerovat. Jde
přece o to nejcennější, zdraví nás a našich blízkých. Jsem si jistý, že
pokud by tehdy tento „projekt“ prošel, tak v tuto chvíli novou nemocnici
nemáme a z původní Baťovky by mezitím zbyly jenom ruiny. Proto jsem
rád, že v tuto chvíli má Krajská nemocnice Tomáše Bati jasný plán,
podle kterého bude postupovat modernizace nemocnice v jejím
současném areálu. To, že to nebude úkol lehký, je asi všem jasné. Ale
věřím, že je to jediná správná cesta.
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Do jaké míry ovlivňuje modernizace nemocnic kvalitu
poskytované zdravotní péče? Vždyť víc se mluví o investicích do
budov, než o personálním zajištění nemocnic…

Je pravda, že personál je základ celého zdravotnictví. V tomto ohledu
vidím naprosto jasnou prioritu a myslím si, že je důležité, aby také v
příštím krajském zastupitelstvu seděli lidé, kteří budou hlasem lékařů,
sester a všech, kteří se podílí na zajištění kvalitní a dostupné zdravotní
péče v našem regionu. Abychom však mohli usilovat o nové lékaře,
zdravotní sestry a další zdravotníky, musíme jim nabídnout také
odpovídající zázemí a moderní technické vybavení. A proto jsem
přesvědčen o tom, že nastavený modernizační proces v jednotlivých
nemocnicích napomůže k větší úspěšnosti v získávání nových mladých
posil do celého zdravotnictví v našem kraji.

Kdybyste měl alespoň ve stručnosti vyjmenovat, jak byste chtěl
tyto neduhy řešit, na co byste se soustředil?

Je třeba se soustředit na udržení současných a získání nových
zdravotníků. Zní to jako rada královská, ale umělá inteligence je zatím
nahradit v plném rozsahu neumí, a ještě pár desetiletí umět nebude.
Určitou možnost vidím v nastavení systému tzv. školitelů, dobře
motivovaných zkušených lékařů, kteří by byli i v našich nefakultních
podmínkách schopni a ochotni se mladým kolegům odpovídajícím
způsobem věnovat.

Zdravotnictví, to nejsou jen nemocnice, ale také praktičtí lékaři,
pediatři či ambulantní specialisté, kterých je v našem regionu také
kritický nedostatek. Co s tím?

Musíme cíleně vytvořit podmínky pro to, aby lidé obecně považovali
náš kraj za skvělé místo pro život, kam by se po studiích mladí rádi
vraceli a starší chtěli v klidu dožít. To ovšem platí nejen pro zdravotníky,
ale i pro všechny ostatní profese. Souvisí to samozřejmě s otázkami



5/7

bydlení, školství, sociálních služeb, zábavy a bezpečnosti. A že by to
stálo moc peněz? Ano, nic není zadarmo, ale vždy je to o tom umět
stanovit priority a podle těchto priorit také racionálně nakládat s
veřejnými prostředky. Věřím, že v tomto budeme jasným hlasem
občanů našeho kraje, a nadále se budeme zasazovat o řešení těchto
prioritních témat.

Psali jsme:

Hejtman Holiš: Zvolili jsme variantu, na kterou
máme zdroje a má perspektivu do budoucna
„Máme větší problémy než covid s jeho mediální
hysterií,“ říká primář Bernátek
Kde je ta hranice, kdy se může české zdravotnictví
zhroutit, ptá se primář Bernátek
Dvouletý (Soukromníci): Že to nejde, tvrdí pouze ti,
kteří chtějí lukrativní zakázku
Přidejte si PL do svých oblíbených zdrojů na
Google Zprávy. Děkujeme.

Líbil se Vám tento článek?

https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Hejtman-Holis-Zvolili-jsme-variantu-na-kterou-mame-zdroje-a-ma-perspektivu-do-budoucna-733768
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Hejtman-Holis-Zvolili-jsme-variantu-na-kterou-mame-zdroje-a-ma-perspektivu-do-budoucna-733768
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/-Mame-vetsi-problemy-nez-covid-s-jeho-medialni-hysterii-rika-primar-Bernatek-705343
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/-Mame-vetsi-problemy-nez-covid-s-jeho-medialni-hysterii-rika-primar-Bernatek-705343
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Kde-je-ta-hranice-kdy-se-muze-ceske-zdravotnictvi-zhroutit-pta-se-primar-Bernatek-699903
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Kde-je-ta-hranice-kdy-se-muze-ceske-zdravotnictvi-zhroutit-pta-se-primar-Bernatek-699903
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Dvoulety-Soukromnici-Ze-to-nejde-tvrdi-pouze-ti-kteri-chteji-lukrativni-zakazku-631660
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Dvoulety-Soukromnici-Ze-to-nejde-tvrdi-pouze-ti-kteri-chteji-lukrativni-zakazku-631660
https://news.google.com/publications/CAAqBwgKMPC5pQsww8S9Aw?hl=cs&gl=CZ&ceid=CZ%3Acs
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Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv
výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše,
co chcete. Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými
zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.
reklama

Článek obsahuje štítky

hlas , lékař , zdravotnictví , Zlín , Bernátek , KNTB , Krajská
nemocnice Tomáše Bati

autor: Karel Výborný

http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/hlas
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/l%C3%A9ka%C5%99
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/zdravotnictv%C3%AD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Zl%C3%ADn
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Bern%C3%A1tek
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/KNTB
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Krajsk%C3%A1%20nemocnice%20Tom%C3%A1%C5%A1e%20Bati
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/


7/7

Mgr. et Mgr. et Mgr. Tomáš Zdechovský, MBA byl položen dotaz

Jak zabránit Číně, aby o nás sbírala citlivá data?

Podle mě také není problém jen v Číně, ale dnes už téměř neexistuje
nic jako soukromý. I třeba EU dost šťourá do soukromý lidí - většinou
to vydává za dobrý úmysl a možná to i dobře myslí, ale je to potřeba?
Co vím, tak třeba chtěla mít možnost sledovat i soukromou
korespondenci lidí na internetu at...

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 5

 
 

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Mgr-et-Mgr-et-Mgr-Tomas-Zdechovsky-MBA-34026
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Mgr-et-Mgr-et-Mgr-Tomas-Zdechovsky-MBA-34026
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=158786

